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Departementet 

J.nr. 2016 - 1302 

 

24. februar 2016 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har i brev af 28. januar 2016 stillet følgende spørgsmål 

nr. 428, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pia Adelsteen (DF). 

 

Spørgsmål nr. 428 

Vil ministeren uddybe sin udtalelse om, at der ikke er forsvundet klitter i Danmark 

i lyset af, at der under stormen Egon stod vand langt op i klitterne ved Nørlev Strand, jf. 

debatten om F9 den 28. januar 2016? 

 

Svar: 

I forbindelse med forespørgselsdebat F9 den 28. januar 2016 nævnte jeg, at der på 

strækningerne med en såkaldt fællesaftale om kystbeskyttelsen ikke har været gennembrud af 

klitterne og oversvømmelse af baglandet. Fællesaftaler er aftaler mellem staten og 

kystkommuner om kystbeskyttelsen på en bestemt strækning, og der er i øjeblikket fællesaftaler 

for Skagen, Lønstrup, Lodbjerg-Nymindegab og Blåvand. 

 

Gennembrud af klitten kan ske, hvor baglandet er lavere end den maksimale vandstand under 

stormen. Baglandet ved Nørlev Strand ligger på niveau med skrænten, så der sker ikke 

gennembrud af klitten. Der er i stedet tale om, klitskrænten eroderes, så skrænten rykker 

tilbage. Klitgennembrud og skrænterosion er med andre ord ikke det samme. 

 

 

 

Eva Kjer Hansen / Ane Høiberg Nielsen 
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